
UCHWAŁA NR XXIV/147/20 
RADY GMINY NAREWKA 

z dnia 22 grudnia 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji 

Na podstawie art. 18 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713,1378) oraz oraz art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (tj. Dz. U. 
z 2018 r. poz. 870 ze zm.) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Po zapoznaniu się z petycją w sprawie wykonania drogi asfaltowej lub wykonania innego trwałego 
utwardzenia drogi na odcinku pomiędzy miejscowością Stoczek, a ulicą Białowieską w Narewce wniesioną 
przez mieszkańców sołectwa Janowo, uznaje się petycję za zasadną. 

§ 2. Uzasadnienie sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Narewka do powiadomienia wnoszącego petycję 
o sposobie rozpatrzenia poprzez przesłanie niniejszej uchwały wraz z uzasadnieniem. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Anatol Romańczuk 
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Załącznik do uchwały Nr XXIV/147/20 

Rady Gminy Narewka 

z dnia 22 grudnia 2020 r. 

Uzasadnienie  

W myśl art. 18 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713, 1378) Rada Gminy rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; 
wnioski oraz petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje Komisję skarg, wniosków i petycji 
(zwana dalej Komisją). Mając na uwadze powyższe regulacje prawne Przewodniczący Rady skierował 
pismo, które wpłynęło w dniu 24 września 2020 r. w sprawie podjęcia działań zmierzających do wykonania 
drogi asfaltowej lub wykonania innego trwałego utwardzenia drogi na odcinku pomiędzy wsią Stoczek, 
a ulicą Białowieską w Narewce do Komisji celem wypracowania opinii. 

W związku z powyższym Komisja skarg, wniosków i petycji na posiedzeniu w dniu 20 października 2020 r. 
oraz  w dniu 24 listopada 2020 r. dokonała wszechstronnej i dokładnej analizy poruszanej sprawy, zapoznała 
się z wyjaśnieniami złożonymi przez Wójta Gminy Narewka oraz wnoszących petycję i ustaliła, co następuje: 

Istniejąca droga, łącząca ul. Białowieską z miejscowością Stoczek o długości ok. 330 metrów przebiega 
między nieruchomościami stanowiącymi własność prywatną. Granice geodezyjne działki nr 248 stanowiącej 
zgodnie z ewidencją gruntów pas drogowy, nie pokrywają się z faktycznie użytkowanym i przebiegają po 
działkach prywatnych. Podkreślić należy, że obecnie użytkowana jezdnia drogi praktycznie na całej 
długości znajduje się na gruntach prywatnych. 

Zgodnie z informacją przedstawioną przez Wójta Gminy Narewka Komisja stwierdziła, że w celu 
wybudowania nawierzchni asfaltowej konieczne jest wykonanie rozwiązań kompleksowych, polegających 
m.in. na: 

- wykonaniu dokumentacji technicznej przebudowy tej drogi, 

- dokonaniu podziałów nieruchomości, 

- wykupie nieruchomości stanowiących własność prywatną, 

- budowie bądź przebudowie niezbędnej infrastruktury technicznej m.in. urządzeń telekomunikacyjnych, sieci 
szerokopasmowej, przyłączy energetycznych, wodociągowych, kanalizacji sanitarnej i deszczowej, sieci 
elektroenergetycznych i oświetlenia ulicznego; 

- wykonaniu nawierzchni asfaltowej. 

Ponadto Komisja ustaliła, że remonty i budowa dróg gminnych wykonywane są na terenie Gminy 
Narewka sukcesywnie w miarę posiadanych środków finansowych. Przy ustalaniu kolejności 
wykonywanych zadań dotyczących dróg gminnych brane są różne kryteria m.in. takie jak stan techniczny 
drogi, zapewnienie bezpieczeństwa osobom i pojazdom, nateżenie ruchu, połączenie miejscowości, 
dojazd do miejsc atrakcyjnych inwestycyjnie i mieszkaniowo, możliwość uregulowania stanu prawnego 
nieruchomości, a także podnoszenie atrakcyjności terenów związanych z budową lub przebudową drogi. 

W oparciu o tak ustalony stan faktyczny, mając na uwadze możliwość uregulowania stanu prawnego 
przedmiotowej drogi oraz  poprawę jakości komunikacji i atrakcyjności terenów położonych przy 
miejscowości Narewka, Komisja przy 4 głosach "za" zaproponowała uznanie petycji za zasadną. 
Jednocześnie Komisja podkreśliła, że możliwość wykonania przebudowy tej drogi uzależnić należy od 
posiadanych środków finansowych, co będzie skutkować ewentualnym uwzględnieniem inwestycji 
w budżecie gminy do realizacji. 

Rada Gminy Narewka po przeanalizowaniu przedmiotu wniesionej petycji, biorąc pod uwagę opinię 
Komisji skarg, wniosków i petycji uznaje petycję za zasadną.
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